
Dato: 6. december 2010

Under henvisning til Folketingets Boligudvalgs brev af 4. december 2010 
følger hermed socialministerens endelige svar på spørgsmål nr. 23 ad 
forslag til lov om ændring af lov om almene boliger m.v., lov om leje af 
almene boliger og lov om leje (Styrket indsats i ghettoområder og anven-
delse af den almene boligsektors midler) (L 61)

Spørgsmål nr. 23:
Vil ministeren redegøre for det forventede renoveringsstøttebehov i faste priser 
for årene fra 2011 til 2016, hvis der tages udgangspunkt i ansøgningerne til 
Landsbyggefonden om renoveringsstøtte opgjort i faste priser år for år for årene 
fra 2005 til 2010?

Svar:
Der foreligger ikke en endelig opgørelse for tilsagnsgivningen i 2010. 

Ved udgangen af 2009 var der i Landsbyggefonden registreret ansøgninger, 
som ikke havde fået tilsagn, på godt 16 mia. kr. Med årlige tilsagn indenfor ek-
sisterende rammer på 2,64 mia. kr. årligt (2011-priser) i 2010-12, vil summen af 
ansøgninger, som ikke har fået tilsagn, udgør knap 7,9 mia. kr. ved udgangen 
af 2012. Med den foreslåede ekstraordinære forhøjelse af rammen, vil disse 
ansøgninger kunne imødekommes senest i 2013. 

Ansøgningsmængden varierer meget fra år til år, idet den blandt andet afspejler 
fordelingen af større projekter. I 2004 var ansøgningstilgangen således negativ, 
mens der i 2003 indkom ansøgninger for 2,1 mia. kr. Variationerne slår også 
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igennem, selvom man vurderer gennemsnitsniveauet over f.eks. 5 år. I perioden 
2005-2009 indkom i gennemsnit ansøgninger for knap 4,1 mia. kr.  årligt, mens 
der i perioden 2003-2007 indkom ansøgninger for i gennemsnit knap 3,2 mia. 
kr. Som oplyst i min besvarelse af spørgsmål. 3 må det på sigt forventes, at de 
største og mest presserende renoveringsopgaver med behov for støtte fra 
Landsbyggefonden efterhånden vil være gennemført, således at behovet for 
støtte vil lægge sig på et lavere niveau end det, vi hidtil har set.

                               Benedikte Kiær

                                                                             /Lise Nielsen


